
SGP.NL

JAARGANG 100 – MAART 2021 – NUMMER 2

IN VERTROUWEN

STEM

Ledenmagazine van de Staatkundig Gereformeerde Partij

De SGP maakt 
het verschil

Interview met: 
Kees & Marlies van der Staaij 



klompcreative.nl

Interactief 
online event 
organiseren?
Klomp Creative heeft alles in huis om 
je doelgroep aan te spreken. 
Van draaiboek tot live-gaan. 
Wij zorgen voor een geslaagd event. 

Meer informatie?  Bel of app met Paul Klomp: 06 222 97 442 

Remmerden 19F, 3911 TZ  Rhenen

(0317) 61 27 34,de-grebbe.nl

Kozijnen Maatwerk Deuren



3DE BANIER     MAART

Was Mozes wel een staatsman? 
Hij was een profeet. Onder 
zijn bediening kreeg de open-

baring van Gods verbond een nationaal 
karakter. Onder zijn leiding werd het 
volk Israël uit Egypte bevrijd. Op een 
bijzondere manier was Mozes geroepen 
om de belangen van het volk Israël te 
behartigen aan het hof van Egypte. Tot 
tienmaal toe onderhandelde hij met de 
Farao: “Laat Mijn volk trekken”. In zijn 
optreden kwam niet alleen Mozes’ oplei-
ding aan het hof van pas. Hij toonde hier 
ook trekken van een staatsman.

ELKE STEM TELT
Mozes moest vaak een onafhankelijke 
positie innemen. Dat bracht zijn roeping 
met zich mee. Daardoor stond hij ook 
vaak alleen. Farao wilde zijn boodschap 
niet accepteren. Maar ook bij zijn eigen 
volk kwam onbegrip voor.  
De SGP baseert zich op het onfeilbare 
Woord van God. Niet de gunst van 
mensen, maar het gezag van de Bijbel is 
voor ons doorslaggevend. Dat vraagt om 
zo’n zelfde onafhankelijke positie, juist 
voor SGP’ers. Maar het is verkiezingstijd. 
Onze politici moeten gekozen worden. 
Elke stem telt.

OMHOOG
Toch hoeft het geen tegenstelling te zijn. 
Voor SGP’ers hebben stem en steun 

hetzelfde geheim. Dat God genade 
bewijst om Jezus’ wil. Denk aan Mozes! In 
de strijd tegen de Amalekieten hield hij 
zijn staf omhoog. Zolang die staf naar de 
hemel wees, ging het goed. Maar Mozes 
kon dat niet alleen. Zijn armen werden 
gestut door Aäron en Hur. Een geroepen 
leider ontvangt steun uit het volk!
De handen ineengeslagen en op de 
knieën: zo is het ook in deze verkiezings-
tijd. Bid en werk! Nu om zoveel mogelijk 
stemmen. Daarna om hulp en zegen voor 
het werk van onze politici. 
De zorgen zijn vele. Zien we op onze 
zonden en afmakingen, dan kan het niet. 
De HEERE ontferme zich over ons volk en 
over onze partij. Bent u als Aäron en Hur? 
De beste steun is knieënwerk. 
Laat ze op deze wijze mogen samengaan: 
stem én steun! 

Stem én steun!
Verkiezingen zijn een belangrijk moment. De 

volksvertegenwoordiging wordt dan afgestemd op de keus 

van het volk. In de Bijbeltijd waren er geen verkiezingen. 

Neem nu Mozes: hij had een roeping van God. Maar heeft 

hij dan nooit steun van het volk ervaren?
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Een wonderlijke coalitie is het: Farizeeën en Herodianen. Eerstgenoemden 
waren heel precies als het ging om de wet van God, maar bij de partijgangers van 
Herodes kon er van alles mee door. En nu trekken beide groepen op als in een 

monsterverbond. Ze hebben elkaar gevonden in hun afkeer van Jezus. Ze voelen 
zich veroordeeld door Zijn prediking. Dus moet Hij uit de weg geruimd worden. 

Een valstrik wordt bedacht. Ze stellen Hem de 
vraag: “Wat denkt U ervan? Mogen we belasting 

betalen aan de keizer, of niet?” Een sluwe zet! 
Zegt Jezus dat het niet mag, dan kunnen ze Hem 

aanklagen bij de Romeinse overheid. Zegt Hij 
dat het wel mag of zelfs moet, dan zal Hij uit de 

gunst raken bij veel van Zijn ‘kiezers’. 

BEELDDRAGER VAN DE KEIZER
Jezus doorziet hun opzet. Hij noemt hen 

‘geveinsden’, huichelaars, mensen met een 
masker. Hij zegt: “Toon Mij de schattingpenning”. 

Een Romeinse munt komt tevoorschijn. Op de 
voorkant staat het hoofd van de keizer met het inschrift: “Tibe-
rius Caesar Augustus, zoon van de goddelijke Augustus”. Op de 

achterkant zit hij op de troon, gekleed als hogepriester: ‘Pontifex 
Maximus’. Een munt vol zelfverheerlijking. Een keizercultus die 
moet dienen als bindmiddel voor zijn rijk. Een staatsideologie 
met totalitaire trekken. Gaan wij die kant ook op in Europa, in 

Nederland? Zíjn we misschien al zo ver? Staat de Grondwet van 
ons land met haar ‘superartikel’ 1 over het gelijkheidsbeginsel 

inmiddels niet boven Gods wet? 

BEELDDRAGERS VAN GOD
Hóór wat Christus zegt! “Geeft dan den keizer dat des keizers 

is, en Gode dat Gods is.” De Messias draait er niet om heen. Hij 
predikt geen revolutie. Die belasting moet betaald worden. De 

overheid is Gods dienares. “Geeft dan de keizer wat des keizers 
is.” Maar Hij zegt er wel wat bij: “en Gode dat Gods is”. Geef de 

Heere wat Hém toekomt! Wat betekent dat? Allebei de helft? God 
wat en de keizer wat? Is dit de zogenoemde ‘tweerijkenleer’?

 Gaat de kerk alleen over de hemel en de ziel, en 
houdt de politiek zich bezig met al het andere? 
In de Lutherse traditie is het zo uitgelegd, tot 
groot genoegen van Adolf Hitler. Hij beriep 
zich op Mattheüs 22:17. De bekende ds. Martin 
Niemöller dacht er anders over. Op 15 november 
1936, nauwelijks een half jaar voor zijn arrestatie 
door de nazi’s, preekte hij in Berlijn over deze 
tekst en gaf hij de rechte uitleg. De Heere vraagt 
ons hart, zo merkte hij op, onze liefde, onze 
dienst, onze verering, ons alles. Men moet Gode 
meer gehoorzaam zijn dan mensen. 

Dat is de boodschap voor het private en publieke terrein, ook 
vandaag. Het is alsof Christus hier zegt: Die munt draagt het 
beeld van de keizer; welnu, geef hem dan maar dat dode geld. 
Maar ú draagt het beeld van God; geef Hem dan uw hart en 
leven! Het is het ‘superartikel’ dat ons allen geldt: God eist Zijn 
beeld terug van iedereen – niemand uitgezonderd. We zijn het 
kwijtgeraakt in Adam, maar de Heere houdt recht op ons leven. 
Zijn uw ogen al daarvoor geopend? Loopt u vast met Zijn eis? 
Dan wordt zaligworden voor de mens zo onmogelijk. Maar dan 
zal ook het evangelie van Jezus Christus u lief worden. God heeft 
Zijn beeld weer teruggekregen in de Middelaar. Wat een wonder! 

Hoe gelukkig is het als u dát mag zien. Als u onder Gods recht 
leert buigen en in Jezus’ bloed verzoening vindt voor uw schuld. 
Dan wordt ook Gods beeld hersteld in uw leven, althans in 
beginsel. En u verlangt dan om Hem te dienen uit dankbaarheid. 
Thuis en op straat, in kerk en in staat, of waar dan ook. Drie-enig 
God, U zij al de eer!

De les van een Romeinse munt      

DS. C. SONNEVELT
Alblasserdam

“ Zeg ons dan: wat dunkt U? Is het geoorloofd,  
den keizer schatting te geven of niet?”

“Toen zeide Hij tot hen: Geeft dan den keizer  
dat des keizers is, en Gode dat Gods is.”

Mattheüs 22:17 en 21b
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EEN BETROKKEN 
VOLKSVERTEGENWOORDIGER

Een gedegen parlementariër

Maandelijks schrijft Kees van der Staaij zijn stukjes in De Banier. Op de afbeelding boven de 

rubriek komt hij dan naar je toe gelopen. Hij vertelt de leden over de actuele thema’s van het 

Binnenhof en de wijde wereld daaromheen. De persoonlijke noot wordt niet geschuwd, maar het 

is toch overwegend de politieke inhoud die de hoofdtoon voert. In de serie interviews met onze 

Kamerleden is voor de verkiezingen gekozen om juist het persoonlijke en huiselijke meer 

centraal te stellen. Daarbij komt dat de menselijke ontmoetingen in deze campagneperiode zeer 

schaars zijn. In deze laatste editie voor de verkiezingen zijn we in Benthuizen en ontmoeten we 

Kees en Marlies van der Staaij.

door sjon van der ree doolaard
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Het was Marlies van der Staaij al voor 
een langere periode opgevallen: Kees’ 
werkdagen begonnen nog vroeger dan 
normaal en ze eindigden ook later dan 
normaal. Het gaat niet goed als dit nog 
langer zo doorgaat. Ziet hij dat zelf dan 
niet? “Kees, hoe lang denk je dat nog zo 
vol te houden?” 

Het gedrag dat een crisis bij een mens 
oproept, legt reflexen bloot. Het laat 
je zien wie deze mens echt is en waar 
zijn drijfveren liggen. Zo ook bij Kees 
van der Staaij. Het werk kan door zijn 
grote ervaring wel relatief goed onder 
controle zijn, maar als de hele wereld in 
2020 op z’n kop gaat door de onzichtbare 
ontwrichter covid-19 kan niemand op 
vaste patronen teruggrijpen. Een van 
de reflexen bij Kees is een nog grotere 
nadruk op het omzien naar de ander. Er 
zijn zoveel mensen in nood. Is het niet 
doordat hun gezondheid is aangetast, 
dan wel vanwege de grote werkdruk 
die je op je bord krijgt als je in de zorg 
werkt in zo’n situatie. Is het niet omdat 
je bedrijf lijkt dood te bloeden, dan is het 
wel omdat je een hulpbehoevend fami-
lielid niet meer kunt bezoeken. 
Een goede eigenschap voor iemand die 
volksvertegenwoordiger is, groeit dan 
uit tot ongezonde proporties. Gelukkig 
dat je dan een vrouw hebt die je even 
de spiegel komt voorhouden. Kees geeft 
toe dat er een pittig, maar goed gesprek 
geweest is, waardoor hij zijn gedrag weer 
wat heeft kunnen bijstellen.

CASA NUEVA
Op dit moment gaat het best goed met 
familie Van der Staaij. Corona heeft hen 
persoonlijk niet zo zwaar getroffen. Indi-
rect gaat het je echter niet in de koude 
kleren zitten. Juist omdat het menselijk 
contact voor beiden zo belangrijk is, 
kan het van tijd tot tijd zwaar vallen om 
wéér vanachter een scherm iemand te 
moeten ontmoeten. Dat was zeker zo in 
de quarantaineperiode. Dan maakt het 
niet uit of je net al Kees een extravert, 
of net zoals Marlies een meer introvert 
persoon bent. 

Het interview voor De Banier doen we 
dus ook niet digitaal. 

Bij het binnenstappen van ‘Casa nueva’ 
word je meteen herinnerd aan de band 
die er is met de Spaanstalige wereld 
Colombia. Verdere Zuid-Amerikaanse 
invloeden kom je ook al snel tegen door 
een boek, of een foto van hun geadop-
teerde kinderen. Juist omdat zij beiden 
geboren zijn in Colombia is het belangrijk 
dat zij in hun nieuwe huis (casa nueva) 
ook echt een nieuw thuis vinden en 
gevonden hebben. 

KOKKERELLEN
Het is zeker niet rustiger dan buiten 
coronatijd, maar toch zijn ze vaker samen 
thuis en dan veranderen er toch wat 
dingen. Eerst gingen ze weleens naar 
een restaurant, maar nu dat niet meer 
kan, hebben ze een gezamenlijke hobby 
opgepakt: samen koken. Het kokkerellen 
valt goed in de smaak.  “Marlies is dan de 
chef-kok, hoor”, zegt Kees. Hardop vraag 
ik me af of het net zo werkt als bij het 
samen behangen. Daarvan wordt gezegd 
dat als je dát kunt, je voor een relatietest 
bent geslaagd. De samenwerking van 
twee mensen op zo’n precies werkje kan 
namelijk wel wat meningsverschillen 
opleveren. Bij het koken is dat min of 
meer hetzelfde, zo blijkt. Ze moesten daar 
wel even handigheid in krijgen. Samen 
zoeken ze de verschillende gangen van 
het menu uit en daarna wil Marlies graag 
heel precies het recept volgen. Kees is 
echter af en toe geneigd om naar eigen 
inzicht wat kruiden links en rechts toe 
te voegen. ‘Dit kan wel met een korreltje 
zout genomen worden’, zal hij wel denken. 
Of, ‘dat mag nog wel wat pittiger’. 
In gedachten trek ik de parallellen met 
Kees’ interrupties bij de debatten in de 
Tweede Kamer. 

EEN ECHTE PARLEMENTARIËR
Marlies vindt het knap dat Kees in talk-
shows en debatten altijd zijn woordje 
klaar heeft. Politici, en zeker die van een 
christelijke minderheid, kunnen soms 
pittige vragen voor de kiezen krijgen. 
Daarop volgt dan tóch altijd weer een 
gepast antwoord, vindt Marlies. 
Dat praten herkent Kees maar al te 
goed als een kenmerk van zijn beroep: 
een echte parlementariër. Maar over de 
antwoorden is hij wel wat kritischer. Niet 

zelden denkt hij op een later moment 
terug aan gesprekken en debatinbreng en 
dan had hij het toch liever nét wat anders 
gedaan. Typisch Kees, zo blijkt. Hij geeft 
toe dat het een karaktertrek is om altijd 
voor die negen te willen gaan. “Niet dat 
een zeven niet goed genoeg is”, haast hij 
zich te zeggen, “want bij een ander zou ik 
de lat zeker niet zo hoog leggen”. 
Door de tijd heen is deze karaktertrek wel 
wat genuanceerd. Marlies stuurde hem af 
en toe een beetje bij met de opmerking: 
“wees toch wat milder en aardiger voor 
jezelf”. Kees vindt dat wel terecht en hij is 
blij dat Marlies hem soms bijstuurt. 

RUSTIG, OF TOCH NIET?
Die kritische zelfreflectie krijgen wij 
natuurlijk niet mee, maar nu we toch zo’n 
inkijkje krijgen, ben ik wel benieuwd of er 
meer dingen zijn die de buitenstaander 
niet meekrijgt? Hoe denkt Marlies bijvoor-
beeld over Kees’ imago en klopt dat beeld 
met de werkelijkheid die zij kent? 
Even wordt er gegniffeld, want de grote 
ontboezeming is nu aanstaande… Maar 
nee, dat valt mee - of tegen, net wat u wilt. 
Eigenlijk is hij niet veel anders dan hoe 
hij overkomt. Spontaan of enthousiast, 
betrouwbaar, gedegen… “Alleen hoor je 
soms zeggen dat hij zo rustig en kalm is. 
Ja, zo lijkt dat dan, maar ik weet dat dit 
alleen de buitenkant is.”

“Ook hier aan tafel kunnen die 
gesprekken heel wat minder rustig gaan.” 
Geanimeerde gesprekken kunnen ook 
over politiek gaan. Als Marlies niet aan 
tafel zou zitten, zou dat misschien nog 
vaker het geval zijn. Ze voelt zich wel 
geroepen om de ‘menselijke maat’ in de 
tafelgesprekken terug te laten keren. Er is 
meer dan alleen maar politiek. Kijk eens 
naar de wereld om je heen. Er zijn heel 
veel dingen die je aandacht verdienen. 
Juist vanwege de betrokkenheid op de 
breedte aan ontwikkelingen en de combi-
natie met een politiek onderwerp gebeurt 
het vaak dat Studio SGP ook in de huis-
kamer aan gaat op vrijdagavond. En als 

Marlies: “Wees toch wat 
aardiger voor jezelf.”
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Kees dan zelf niet in de studio hoeft te zijn, 
kijken ze het gewoon samen op de bank. 

EEN NIEUWE PERIODE
Samen praten deden ze ook over de keus 
of er een nieuwe periode in de Tweede 
Kamer zou moeten volgen. Voor Kees 
was het al een belangrijk gegeven dat het 
partijbestuur zelf had aangegeven dat 
het hun wens was. Later bleken ook de 
leden bijna unaniem vóór te zijn. Toch 
vindt Kees dat hij zichzelf goed moet 
beproeven, alvorens hij een nieuwe 
periode in zou willen gaan. Eigenlijk komt 
het erop neer dat hij de lat weer wat 
hoger legt voor zichzelf. Als je begint met 
het Kamerlidmaatschap moet je overtuigd 
zijn van de stap, maar je weet nog niet 
door ondervinding waar je ‘ja’ tegen zegt. 
Nu weet je dat wel en moet je extra goed 
nadenken of je in deze positie wilt of moet 
doorgaan. 

Op de dag van de verkiezingen staat 
de teller van het langstzittende Tweede 
Kamerlid op 8.339 Kamerdagen. Voorlopig 
staat de teller dus nog niet stil. Kees wil 
zich blijven inzetten voor politiek bij een 
geopende Bijbel. Dat blijkt wel letterlijk 
als ik de vraag stel wie hij als voorbeeld 
neemt in zijn politieke werk. Ik weet dat 
Kees veel leest in werken van staats-
mannen en daar ook veelvuldig uit citeert, 
maar toch ziet hij zelf iemand als Nehemia 
liever als voorbeeld, of in een andere situ-
atie een ander persoon uit de Bijbel. Maar 
neem nu Nehemia. Biddend bouwt hij 

aan het herstel van Jeruzalem. Hij leefde 
aan het hof van een heidense koning en 
deed daar naar eer en geweten wat goed 
was voor het volk, met respect voor de 
heersende machten. 

POLITIEK BIJ EEN OPEN BIJBEL
De relevantie van politiek bij een 
geopende Bijbel blijft onverminderd groot, 
vindt Kees. De Bijbel heeft niet alleen een 
boodschap voor de SGP-achterban. Het 
profijt van Gods woord is er voor de héle 
samenleving. Het uitstappen van prosti-
tuees van hun werk op, bijvoorbeeld, de 
Amsterdamse wallen is niet direct terug 
te leiden tot een maatregel waarmee de 
SGP haar eigen achterban wil bedienen. 
De menselijke waardigheid die God in 
het pronkjuweel van Zijn schepping 
heeft gelegd, is in het geding en daarom 
spannen we ons daartegen in. 

Ook christenen in andere landen die in 
zware verdrukking moeten leven, zijn het 
waard om een voorvechter te hebben in 
het Nederlandse parlement. 
De rustdag is écht goed voor iedereen en 
daarom willen we met christelijke politiek 
de mensen weer bij zinnen brengen om 
hen die wegkwijnende parel weer te 
laten herwaarderen. En om niet meer te 
noemen, is het juist voor de volle breedte 
van Nederland zo belangrijk dat het 
gezin gewaardeerd wordt. Het is geen 
hobbyproject van de ‘refo’s’ met hun 
grote gezinnen. Elk kind in Nederland is 
gebaat bij een liefdevol gezin waar het 

veilig kan opgroeien en de waarden leert 
kennen die nodig zijn om op te groeien 
tot een volwaardig burger van Nederland 
en andersom is Nederland erbij gebaat 
om solide gezinnen te hebben, waardoor 
zoveel problematiek in de gezondheids-
zorg, het onderwijs en de hele maat-
schappij kan worden teruggedrongen.

LEVEN IN HET HEDEN
We eindigen met een terugblik en een 
vooruitblik. Als Kees terugkijkt op de 
achterliggende jaren en hoogte- en 
dieptepunten zou moeten benoemen, 
houdt hij het liever wat algemeen. Er zijn 
genoeg dingen te noemen, maar eigenlijk 
komt het hierop neer: verdriet ervaar je op 
de momenten waarop je ziet dat er echt 
een wissel omgaat. Ik denk dan aan grote 
omwentelingen, zoals bij abortus of eutha-
nasie. Bij hoogtepunten gaat het, opvallend 
genoeg, juist om veel kleine dingen. Als je 
ziet dat je iets voor iemand kunt bete-
kenen, als je uit onverwachtse hoek steun 
ervaart, als je vervolgde geloofsgenoten 
een hart onder de riem kunt steken en 
zulke kleine momenten meer… 

Regeren is vooruitzien, maar voor hun 
persoonlijke leven willen de Van der 
Staaijs niet al te veel vooruitkijken. Je kunt 
als mens heel veel plannen maken, maar 
ten diepste heb je er geen invloed op. 
Wat we beter kunnen doen, is leven bij de 
dag, vindt Marlies. In de ons gegeven tijd 
moeten we met Gods hulp proberen het 
goede te doen. Dat is precies genoeg.
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Zaterdag 16 januari 2021
Je ziet het aankomen, maar opeens is het zover. Na de verkiezing op de online-

partijvergadering werd ik tot voorzitter benoemd. Het was het sluitstuk van een 

uitgebreide en grondige sollicitatieprocedure. Blij was ik met de duidelijke uitslag 

van de stemming waardoor ik veel vertrouwen van u kreeg. 

Dat vertrouwen hoop ik niet te 
beschamen. Ik ben al veel dank verschul-
digd aan mijn interim-voorganger 
Maarten van Leeuwen, die mij veel 
noodzakelijke informatie gegeven heeft. 
Er zit maar één letter verschil in onze 
achternamen, maar we zijn natuurlijk 
verschillende persoonlijkheden. ‘Neem 
mij zoals ik ben’, heb ik in mijn maiden-
speech gezegd.

Wij hebben trouwens veel meer overeen-
komsten dan verschillen. Beiden voelen 
we ons tot in onze haarvaten verbonden 
aan de SGP, beiden zoeken we de verbin-
ding en samenwerking, beiden willen 
we coördinerend en stimulerend staan 
in het centrum van de partij. Maar we 
weten ook allebei dat we het zonder u als 
partijleden en achterban niet kunnen. We 
hebben allereerst de hulp van de Heere 
nodig maar ook uw inzet en vooral uw 
gebed. 

KENNISMAKING
In de afgelopen weken heb ik me al goed 
kunnen verdiepen in de partij met haar 
geledingen. Kees van der Staaij belt me 
iedere maandagmorgen om 9.00 uur. 
Dan praten we elkaar bij. Er zijn al veel 
kennismakingsgesprekken geweest met 

de medewerkers van het partijbureau, 
de fractieleden van de Tweede en Eerste 
Kamer en Europa.  Tijdens een van de 
bezoeken op de fractievergadering in 
Den Haag kwam ik onder de indruk van 
de zorgvuldigheid waarmee de fractie 
dan een besluit neemt over bijvoorbeeld 
de invoering van de avondklok. Het 
partijbureau regelde online-ontmoe-
tingen met de provinciale besturen. Zo 
ga ik in ongeveer vijf weken digitaal door 
Nederland! Ik hoop met deze kennisma-
kingsbezoeken nog even door te gaan. 
Kortom: ik verveel me niet en mag het 
werk met vreugde doen!

SAMENWERKING
Samenwerking is voor mij een sleutel-
woord. Niet alleen binnen de partij maar 
ook daarbuiten. Met behoud van het 
eigen profiel van de SGP zoeken we waar 
mogelijk samenwerking met de Chris-
tenUnie en het CDA.  We hebben elkaar 
als christenen in deze tijd meer dan ooit 
nodig bij belangrijke onderwerpen die de 
christelijke identiteit raken.   
 
IN VERTROUWEN
Waarom zou je nu bij de verkiezingen 
SGP stemmen? Dat heeft alles te maken 
met de Bijbelse normen en waarden, 

verankerd in de grondslag van onze 
partij. Zij vormen de ziel van onze 
overtuiging, al meer dan 100 jaar! Nee, 
de Bijbel is geen politiek handboek 
maar geeft wel hoofdrichtingen aan 
over bijvoorbeeld het menselijk leven 
en een eerlijke rechtvaardige overheid. 
Die normen en waarden zijn tijdloos en 
onopgeefbaar. Ze zijn en blijven goed 
voor iedere samenleving. 

Met ons verkiezingsprogramma “In 
vertrouwen” willen we meewerken aan 
een betrouwbare overheid. Dat laatste 
is hard nodig! Een christen leeft in het 
besef dat de Heere regeert, ook in deze 
onzekere tijden. Vanuit het vertrouwen 
op God en in diepe afhankelijkheid van 
Hem gaan we zo de verkiezingen in en 
willen we politiek bedrijven. Ik wens allen 
die met de verkiezingen bezig zijn veel 
sterkte en Gods zegen toe. We hopen óp 
en bidden óm een goede uitslag. 

D. VAN MEEUWEN
Partijvoorzitter

DE BANIER   MAART VOORZITTER

“Neem mij zoals 
ik ben.”
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“IN VERTROUWEN”
Kiezers hebben houvast nodig, 
zeker nu. Van de SGP weet je 
wat je eraan hebt. 

Boven alles geldt: God regeert. 
Die wetenschap geeft rust én 
vertrouwen.

11SGP IN HET KORT

De
gaat voor:

Bijbelse waarden en normen, 
want die zijn goed voor  

alle mensen.

Het huwelijk en gezin, 
want ze zijn de basis van  

de samenleving.

Strenger en effectiever asiel-
beleid. Echte vluchtelingen 

krijgen hulp.

Betere palliatieve zorg en 
bescherming van het  

ongeboren kind.

Een goede toekomst voor boeren, 
tuinders en vissers. Ondernemers worden 

geholpen als het echt moeilijk is.

Steun aan vervolgde 
christenen.

Een eerlijke behandeling  
van Israël en geen  

antisemitisme.

Een nuchter klimaatbeleid. 
Geen klimaatgekte, maar  

rentmeesterschap.

Vrijheid 
van onderwijs.

Minder macht naar ‘Brussel’; een 
bescheiden Europese Unie.

Meer geld voor politie, 
defensie en de zorg.

Financiële degelijkheid.  
Ook het huishoudboekje van  

de staat moet op orde zijn. 

11DE BANIER     MAART



HAAGS NIEUWSOVERZICHT

Gewicht in de schaal
SGP ten tijde van  
kabinet-Rutte III

De drie SGP-Kamerleden doen mee aan heel veel 

debatten. Ook maken ze regelmatig gebruik van hun 
parlementaire rechten. Ze vragen vaak mondeling of 
schriftelijk opheldering aan de regering en dienen 

regelmatig moties en amendementen in. 

De SGP staat dan ook, net als het GPV vroeger, bekend als een partij die degelijk parlementair werk levert. Uit wetenschappelijk 
onderzoek dat een dezer dagen wordt gepubliceerd, blijkt zelfs dat de SGP ‘bovengemiddeld vaak een actieve bijdrage levert aan 
de behandeling van wetsvoorstellen’. Bovendien is de SGP-fractie, ‘afgezet naar fractiegrootte het succesvolst bij het indienen van 
amendementen’. Dat rapportcijfer is des te mooier omdat de SGP niet in de regering zit. 

WAT DOET DE SGP MET UW STEM?
Om een indruk te geven van wat we met uw stem doen, volgt hier een kleine selectie van moties, amendementen en wetsvoor-
stellen van de SGP die in de achterliggende kabinetsperiode met succes zijn bekroond. Dat laat zien dat je ook als kleine fractie 
gewicht in de schaal kunt leggen, ook al zit je niet in de regering. Dat stemt dankbaar en geeft ons moed.  

Europa en buitenland
•  Motie Stoffer/Bruins Slot over officieel bezwaar uiten tegen  

een Europees leger.
•  Amendement Van der Staaij over extra middelen voor 

psychische en geestelijke zorg aan geloofsvervolgden.
•  Motie Bisschop/Van Helvert over prioriteit geven aan 

godsdienstvrijheid in de betrekkingen met andere landen. 
•  Motie Bisschop om de zinsnede ‘een steeds hechter verbond’ 

uit het verdrag van de Europese Unie te schrappen.
•  Initiatiefnota Bisschop om de positie van de lidstaten te 

verstevigen ten opzichte van het machtige Brussel:  
‘De lidstaten weer aan het roer!’

•  Initiatiefnota Stoffer over het tegengaan van internationale 
problematiek rond draagmoederschap en abortus: ‘Dwang 
tegen vrouwen rond liefde, lijf en leven’

Veiligheid 
•  Motie Stoffer over investeren in NAVO als 

hoeksteen van het veiligheidsbeleid (2%-norm).
•  Amendement Stoffer om verkeersveiligheid beter 

mee te nemen in de Wet mobiliteitsfonds.
•  Amendement Van der Staaij c.s. om voortaan heel 

duidelijk in het vonnis te vermelden welk deel van 
de gevangenisstraf echt helemaal moet worden 
uitgezeten.

•  Motie Van der Staaij over het erkennen van 
het probleem van oververtegenwoordiging 
van mensen met een niet-westerse 
migratieachtergrond in de criminaliteitscijfers.

•  Motie Bisschop versterking van de politie op lokaal 
niveau en betere beschikbaarheid van wijkagenten.

door cornel van beek en menno de bruyne
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Islam en integratie
•  Motie Bisschop tegen een verplichting 

voor leerlingen op openbare scholen 
om een moskee te bezoeken.

•  Motie Van der Staaij/Karabulut 
die vraagt om een parlementaire 
ondervragingscommissie naar 
buitenlandse financiering van moskeeën. 
- Dit onderzoek heeft inmiddels 
plaatsgevonden.

Gezondheid en zorg
•   Motie Van der Staaij c.s. over het schrappen van de 

limiet van het budget voor de zorginkoop van  
palliatieve terminale zorg.

•   Motie Van der Staaij over betere naleving van de 
alcoholnormen.

•   Motie Van der Staaij/Slootweg om zorginstellingen 
te bevorderen om zelf de regeldruk in de zorg te 
verminderen.

•  Motie Van der Staaij/Mulder voor drugsvrije scholen  
en schoolpleinen.

•  Motie Van der Staaij over betere aanrijtijden van 
ambulances in Gelderland.

Parlement
•  Motie Van der Staaij/Wilders om de Nederlandse 

vlag in de plenaire vergaderzaal van de Tweede 
Kamer te plaatsen.

•  Motie Bisschop om de Oude Zaal van de Tweede 
Kamer terug te brengen in de oorspronkelijke stijl.

Israël en antisemitisme
•  Motie Bisschop over inrichten van speciale 

eenheden voor de aanpak van antisemitisme.
•  Motie Van der Staaij tegen de eenzijdige 

veroordeling van Israël door de Verenigde Naties.

Overigen
•  Motie Stoffer/Bruins om gemoedsbezwaarden 

uit te zonderen van de verplichte 
arbeidsongeschiktheidsverzekering voor zelfstandigen. 

•  Motie Stoffer om te onderzoeken hoe de belastingkloof 
tussen één- en tweeverdieners verkleind kan worden.

•  Motie Van der Staaij over perspectief op afbouw van  
de staatsschuld.

•  Motie Stoffer/Smeulders over het vergroten van de 
ruimte voor rouw op de werkvloer.

•  Motie Stoffer om vooral in te zetten op energiebesparing 
en isolatie van bestaande gebouwen bij de uitwerking 
van het klimaatakkoord.

•  Motie Stoffer/Von Martels voor het gebruik van 
meer innovatieve en betaalbare mogelijkheden bij 
asbestsanering.

•  Motie Stoffer/Verhoeven om voor alle winkeliers 
de vrijheid te garanderen om hun winkel op zondag 
gesloten te kunnen houden.

•  Motie Bisschop c.s. om samen met gemeenten te zorgen 
voor betaalbare tarieven voor begraven, zodat mensen 
zich niet financieel gedwongen voelen tot cremeren.

•  Motie Bisschop voor persoonlijke inzet premier Rutte 
voor de pulsvisserij.

•  Motie Bisschop om met een landbouwakkoord 
duidelijkheid, ruimte en toekomstperspectief te bieden 
aan de vele gezinsbedrijven in de agrarische sector.

Corona
•  Motie Van der Staaij/Van Brenk om extra middelen vrij te 

maken voor 113 Zelfmoordpreventie in verband met corona.
•  Aangenomen motie Van der Staaij/Jetten om de Raad van 

State advies te vragen over de manier waarop de regering 
omgaat met de grondwet en onze vrijheden in verband 
met de coronamaatregelen. - De advisering leidde tot een 
kritisch advies over de bescherming van grondrechten, 
waaronder het bezoek aan kerkdiensten. Door de 
coronawet verbeterde de bescherming vervolgens.

•  Motie Van der Staaij c.s. over extra maatregelen om 
mantelzorgers te ondersteunen en te ontzorgen in 
verband met corona.

•  Motie Van der Staaij/Klaver over terughoudend 
boetebeleid bij overtreding van de 
anderhalvemeterregel.

Onderwijs
•  Wetsvoorstel Bisschop/Kwint ingediend om het lerarenregister 

af te schaffen. - De behandeling hiervan loopt.
•  Amendement en motie Bisschop voor minder verplichte 

toetsen, minder regels en meer ruimte voor scholen en 
leraren.

•  Door SGP-inzet kwam er vanaf 2020 kinderbijslag voor 
minderjarige studenten die in het hoger onderwijs studeren.
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Onze advocaten staan voor vakkundige, resultaatgerichte en persoonlijke dienstverlening.
Het zijn specialisten op hun rechtsgebied en ze staan voor uw zaak.

U kunt ons raadplegen bij geschillen maar -nog beter- ook ter voorkoming daarvan.
Recht op het doel af.

Recht door zee.

Moree Gelderblom Advocaten, aangenaam!

Kantooradres:  Heemraadssingel 157, 3022 CE Rotterdam
T 010 - 477 67 77, www.mglaw.nl

More e Ge lderbloM AdvocAten    
-  S I N D S  1 9 7 7  -

Nieuwerkerk a/d iJsseL  -  Vrijheidslaan 55  -  tel. (0180) 31 56 52  |  KrabbendijKe  -  Oostpolderweg 1swww.stolkorgels .nl

Mooie collectie

orgels van diverse 

merken

ruime ervaring

in zaal- en kerkorgels

Vertrouwde 
     klanken...

www.dbos.nl

ONZE WEBSITE IS RECENTELIJK 
HELEMAAL VERNIEUWD. 

Kijk op www.dbos.nl voor mooie 
gerealiseerde projecten, enthousiaste 

referenties en meer over onze werkwijze.

NIEUWE WEBSITE!



Naast de debatten bij verschillende omroepen en de wekelijkse 
uitzendingen van Studio SGPStudio SGP, staan onder meer gepland:  

Zaterdag 13 maart Verkiezingsconcert

Maandag 15 maart Extra verkiezingsspecial van Studio SGP

Dinsdag 16 maart Bidstond voor de Tweede Kamerverkiezingen  
  Te volgen via kruisbergkerk.nl, 19.30 - 20.45 uur 
  Ds. A.A. Brugge en Chris Stoffer

GEPLANDE CAMPAGNEACTIVITEITEN

STUDIO SGP
Waardig ouder worden

Christen zijn in Nederland

VerkiezingsspecialEuropa en de Euro

Integratie en Islam

UitslagenavondKlimaat en Energie

Leven, Gezin en Nederland

Elke vrijdag vanaf 19.30 uur:

29 januari 2021

5 februari 2021 uur

15 en/of 16 maart 12 februari 2021

26 februari 2021

17 maart 2021 19 februari 2021 

5 en 12 maart 2021

Met interessante gasten en met een van onze (kandidaat-)Kamerleden praten we u 
iedere vrijdagavond bij over de politieke actualiteit en over de weekthema’s. 

Heeft u ideeën of opmerkingen? Stuur dan een e-mail naar studio@sgp.nl.

Kijk live mee via ons 
YouTubekanaal

Kijk voor meer info op: 
www.sgp.nl/studio  

Studio SGP is te volgen via het YouTubekanaal van de SGP: youtube.com/sgpnieuws
Wilt u niets missen, klik dan op abonneren en zet het belletje     aan.

Voor alle plannen geldt Deo volente.

BIJNA 100 JAAR DE BANIER
Hoera, SGP-partijblad De Banier wordt in mei 

2021 D.V. 100 jaar!
Dat hopen wij samen met u te vieren. 

Weet u nog een leuke anekdote over De 
Banier? Of heeft u iets leuks meegemaakt dat 

met De Banier te maken heeft?
Laat het ons dan weten!

 
Stuur een e-mail naar debanier@sgp.nl met uw 
naam. Voeg eventueel een leuke foto toe aan 

uw bericht. De Leukste anekdotes komen in het 
jubileumnummer van De Banier.

Wij zijn benieuwd!

CONFERENTIE 
‘TOEKOMST  ‘TOEKOMST  
VAN EUROPA’VAN EUROPA’
De SGP en de ECR-fractie in het Europees 
Parlement houden een online conferentie over 
de vraag: “hoeveel Europa willen we hebben?” 
Wanneer: donderdag 1 april, 19.30 uur
Waar: via het SGP-YouTubekanaal
Wie:  o.a. Bert-Jan Ruissen en Roelof 

Bisschop, onder leiding van Thirza  
van der Graaf

V

HEEFT JOUW HULP NODIG
DE BANIER

1921

2021
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BURGEMEESTERS-BURGEMEESTERS-
BENOEMINGENBENOEMINGEN
Eppie Klein is sinds 18 januari van dit jaar waarnemend 
burgemeester van Scherpenzeel.
Jan Luteijn is sinds 1 februari van dit jaar waarnemend
burgemeester van Barneveld. 

De SGP wenst de waarnemend burgemeesters een goede 
tijd toe in hun nieuwe gemeente!

DONDERDAG 11 MAART

Tijdrede Elburg-Doornspijk
Stud. J. Beens uit ’t Harde
19.00 uur - Via hhgdoornspijk.nl 

DINSDAG 16 MAART

Bidstond Tweede Kamerverkiezingen
Ds. A.A. Brugge
19.30 uur - Doetinchem, Bezelhorstweg 54, geb. GG
Houdt lokale updates in de gaten.

De volgende De Banier verschijnt op donderdag 8 april. 
De kopij kan tot en met dinsdag 23 maart bij de redactie 
worden ingestuurd. U kunt zich richten tot Sjon van der 
Ree Doolaard via debanier@sgp.nl.De verschijning van 
de daaropvolgende Banier staat gepland op 20 mei. Dit 
betreft het jubileumnummer.

NB: voor alle in dit blad genoemde data geldt: ‘Deo volente’.

AGENDA
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KLEUR 
NEDERLAND
ORANJE
Als lid van de SGP

Sgp.nl/doemee/lidworden

Voor slechts € 26,50 per jaar 
(ca. 50 cent per week)per week)

Steun je de SGP doorlopend
Beslis je mee over onze standpunten
Creër je impact op de samenleving

Bent u al lid? Maak nóg iemand lid, 
want zo kleuren we Nederland oranje!

COLOFON

FOTOVERANTWOORDING
Pagina 5 (pasfoto), 11, 23 (trouwbeeld): Cees van der Wal Fotografie
Pagina 12: bron tweedekamer.nl

De redactie heeft geprobeerd de rechten van het beeldmateriaal zo veel 
mogelijk te regelen. Als u meent dat uw materiaal zonder voorafgaande 
toestemming is gebruikt, verzoeken wij u om contact met ons op te 
nemen via debanier@sgp.nl. 

PARTIJBUREAU 
Dinkel 7, 3068 HB Rotterdam 

E info@sgp.nl  
T 010 - 720 07 70  

Telefonische bereikbaarheid:  
maandag t/m vrijdag, 9.00 – 16.30 uur

DIRECTEUR PARTIJ BUREAU  
drs. J.W. van Berkum  

E jwvanberkum@sgp.nl 

REDACTIE  
drs. D. van Meeuwen en  

drs. J.W. van Berkum (hoofdredactie),  
J.S. van der Ree Doolaard (eindredacteur),  

drs. J.A. Schippers, N. Bakker en  
M. de Bruyne  

E debanier@sgp.nl

LEDENADMINISTRATIE  
E administratie@sgp.nl 

Opzegging van lidmaatschap of  
abonnement dient schriftelijk te  

geschieden voor 1 december. 

ADVERTEREN  
Voor advertentiemogelijkheden  

en tarieven kunt u contact opnemen 
met Novente.

STEM OP 15, 16 OF 17 MAART SGP!

De Banier verkeerd 
bezorgd? Nee, speciaal 
voor u/jou!
Voor SGP-leden mag het dan een maandelijkse vanzelfsprekendheid zijn 
om De Banier in de brievenbus te krijgen, maar in verkiezingstijd belandt 
dit laatste verkiezingsnummer op veel meer adressen. Deze maan-
delijkse uitgave is niet aangepast op een breder publiek, dus u krijgt 
gewoon een eerlijk beeld van wat u van ons kunt verwachten. Zie het als 
een nadere kennismaking met de SGP. 

De SGP heeft niet alleen het beste voor met mensen die in de Bible-
belt wonen, maar met alle mensen in Nederland. Wilt u een partij die 
betrouwbare en constructieve politiek voorstaat? Wilt u een partij die 
onder meer opkomt voor het leven, het gezin en een christelijk geluid 
laat horen in de Tweede Kamer? Een stem op de SGP? Dat is niet eens 
zo’n gek idee! 

SGP.NL

JAARGANG 100 – MAART 2021 – NUMMER 2

IN VERTROUWEN

STEM

Ledenmagazine van de Staatkundig Gereformeerde Partij

De SGP maakt 
het verschil

Interview met: 
Kees & Marlies van der Staaij 

Partijdag 2021
 
De SGP hoopt in 2021 de partijdag weer 
online te houden. De geplande datum is 
22 mei. Via uw afdeling/kiesvereniging zult 
u nadere informatie (hebben) ontvangen.
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André Flach is 44 jaar oud. Hij is getrouwd 
met Relinde en samen hebben ze vier 
zoons tussen de 11 en 21 jaar. Al elf jaar lang 
is hij wethouder in Hendrik-Ido-Ambacht.

Wat drijft hem om voor de SGP de 
Kamer in te willen? 
“Ik kies uit overtuiging voor de SGP. De 
partij is gericht op politiek bij een open 
Bijbel. Dat is de reden dat ik ooit raadslid 
werd. Ik zie dat er veel verschuift op het 
gebied van het gezin, het onderwijs of 
rond voltooid leven. Dan wil ik me graag 
inzetten om daar iets aan te doen.”

Als kandidaat 4 sta je op een 
potentiële Kamerzetel…
“In de campagne ben ik heel veel bezig 
met landelijke onderwerpen, dus dat zie 
ik ook als een stuk voorbereiding voor 
het geval we een vierde zetel zouden 
mogen krijgen. De kans daarop is reëel. 
In dat geval zal er veel veranderen. 
Tegelijk ben ik gewend aan een drukke 
baan in de politiek.”

Waardoor kunnen we dan merken 
dat juist André Flach in de Tweede 
Kamer komt? 
“Ondernemerschap is denk ik wel wat mij

kenmerkt. Als ondernemer ben ik 
altijd op zoek geweest naar nieuwe 
mogelijkheden en laat ik me niet snel 
afschrikken door risico’s. Dat raak ik 
denk ik niet meer kwijt. Dat is iets wat 
ook in de politiek kan bijdragen bij het 
uitdragen van onze mooie standpunten.”

Welke onderwerpen spreken je het 
meest aan?
“In de campagne heb ik me veel 
beziggehouden met het onderwerp 
gezin en klimaat. Dat vind ik belangrijke 
onderwerpen. Maar ook andere voor mij 
nieuwe onderwerpen zijn welkom.”
 
Kun je het vergelijken met het 
wethouderschap?
“De overstap zal groot zijn. Het is werk 
wat nog meer onder een vergrootglas 
ligt. Eén uitspraak die verkeerd wordt 
uitgelegd, kan veel stof doen opwaaien. 
Mijn werk als wethouder gaat vooral over 
praktische politiek. Als Kamerlid heeft 
het getuigende element, waarin ook de 
Bijbel mag spreken, een veel grotere rol. 
De overeenkomsten zijn er ook. Politiek 
blijft mensenwerk waarbij je met respect 
en goede verhoudingen probeert om 
tegenstellingen te overbruggen als dat 

kan, hoewel dat op veel onderwerpen 
steeds moeilijker wordt.”

Wanneer was de eerste keer dat je 
in de Tweede Kamer kwam? Hoe 
was dat?
“Mijn eerste keer in de Tweede Kamer 
was denk ik pas toen ik al wethouder 
was. En later ben ik er zeer regelmatig 
geweest. Er worden heel belangrijke en 
ingrijpende besluiten genomen voor 
iedere Nederlander en daar moet de SGP 
ook na 102 jaar elke dag paraat blijven.”

Kijk je met spanning uit naar  
17 maart?
“Iemand zei aan het begin van de 
campagne: “de uitslag staat al vast”. 
God bestuurt ook deze verkiezingen. 
Ik sta daar zelf dus eigenlijk vrij rustig 
in. Tegelijk hebben we allemaal een 
verantwoordelijkheid om onze stem niet 
verloren te laten gaan.” 

Eens een ondernemer is eigenlijk altijd wel een 

ondernemer. Ook als je de politiek in gaat, neem je dat 

mee. Juist daarom raakten die gesprekken met de 

getroffen ondernemers. André Flach: “Generaties lang 

opgebouwde bedrijven glijden in een paar maanden door 

hun vingers. Dat blijft me wel bij.”

door sjon van der ree doolaard

“Ook in de politiek 
behoud ik het 

ondernemerschap.”
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Diederik van Dijk is 49 jaar. Hij is 
getrouwd met één vrouw, heeft vijf 
kinderen en één hond. In het dagelijks 
leven is hij, naast het senatorschap, 
directeur bij de Nederlandse Patiënten-
vereniging (NPV) - Zorg voor het Leven. 

Wat drijft je om voor de SGP de 
Tweede Kamer in te willen? 
“Er is genoeg op de SGP aan te merken, 
maar zij probeert oprecht politiek te 
bedrijven vanuit Gods Woord. Gericht 
op het goede voor de héle samenleving. 
Daarom vind ik de getuigende rol van de 
SGP zo belangrijk. Zonder God creëren 
we een cultuur in ontbinding, zonder 
houvast en doel. Bovendien heeft God 
er recht op dat overheid en samenleving 
Hem dienen. 

Wat betreft de politieke koers speel ik 
graag op de beschaafde rechterhelft van 
het veld.”

Wanneer kwam je voor de eerste 
keer in het Tweede Kamergebouw? 
Waren er toen al gedachten over 
een eventueel Kamerlidmaatschap?
“Vanaf 1996 heb ik lang gewerkt als 
speechschrijver in de Tweede Kamer. 

Het lijkt mij geweldig om daar nu zelf 
de boodschap van de SGP te mogen 
vertolken.”

Als kandidaat 5 sta je op een 
potentiële Kamerzetel. Hoe bereid 
je je daarop voor?
“De politiek is niet nieuw voor mij, dus 
qua voorbereiding begin ik niet bij nul.”

En stel dat het zover komt, hoe 
moet het dan in de Eerste Kamer? 
“Ik hoop van harte dat de SGP moet gaan 
nadenken over dit luxeprobleem!”

Door welke eigenschap, kenmerk of 
passie zal het goed merkbaar zijn 
dat juist Diederik van Dijk in de 
Tweede Kamerfractie gekomen is?
“Als NPV-directeur kom ik op voor al het 
menselijk leven. Ook in de politiek geef ik 
graag krachtig stem aan het ongeboren 
leven. Inhoudelijk scherp, maar waar 
mogelijk niet zonder humor. Kies prolife, 
stem nummer 5!”

Welke onderwerpen spreken je het 
meest aan?
“Vóór het leven. Vóór het gezin. Vóór 
Israël.”

Kun je de Tweede en Eerste Kamer 
met elkaar vergelijken?
“In de Eerste Kamer zijn debatten 
minder politiek geladen. Dat bepaalt 
het bestaansrecht van de Eerste Kamer, 
maar zelf houd ik van debatten die gaan 
over de koers van ons land dat gestem-
peld is door een christelijk verleden.”

Wat heeft je geraakt tijdens deze 
campagne? Wat blijft je bij?
“Met een dame uit een woonlocatie van 
stichting Philadelphia sprak ik over de 
rellen in coronatijd. Ik sprak mijn ergernis 
uit, terwijl zij zei dat ze gebeden had voor 
die jongeren: ‘Vergeef het, Heere, want zij 
weten niet wat zij doen.’”

Kijk je met spanning uit  
naar 17 maart?
“We voeren voluit campagne, in het 
ontspannen besef dat de toekomst 
en de uitkomst in Gods goede handen 
liggen.”

Diederik van Dijk is samen met Peter Schalk de 

vertegenwoordiging van de SGP in de Eerste Kamer. Nu 

wil hij graag naar de overkant van het Binnenhof. Wat 

hem drijft is zijn grote betrokkenheid op de publieke 

zaak. En die staat in een nauwe relatie tot het Koninkrijk 

van God. In aanloop naar de verkiezingen maken we 

graag nader kennis met hem.

door sjon van der ree doolaard

“Stem prolife, 
stem nr. 5!”
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door jan schippers 
Lid SGP-verkiezinGSProGrammacommiSSie

In het SGP-verkiezingsprogramma wordt op 21 plaatsen 
verwezen naar de Bijbel. Daarop zijn haar standpunten 
gebaseerd over huwelijk en gezin, de zorg voor de schepping, 
de bescherming van het leven enzovoort. Die uitdrukkelijke 
verwijzing naar de Bijbel kom je bij andere partijen niet 
tegen. Op twee uitzonderingen na: het CDA vermeldt wel de 
Bijbel als basis voor haar politieke handelen. De ChristenUnie 
verwijst slechts in haar Israëlparagraaf naar de Bijbelse over-
wegingen voor haar standpunt. Meer verwijzingen zijn in de 
onderzochte verkiezingsprogramma’s niet aangetroffen.

GOD EN GELOOF IN DE DEMOCRATIE?
Wordt God ter sprake gebracht? Wel bij SGP (35x) en 
ChristenUnie (13x), waar met name ‘Gods schepping’ en 
de mens als ‘Gods beelddrager’ worden genoemd. De SGP 
belijdt dat God regeert. Maar bij het CDA is God verdwenen 
uit het verkiezingsprogramma. 

Politiek is mensenwerk, dat is waar. Maar je kunt het ook 
ál te menselijk maken. Want zonder geloofsvertrouwen in 
God, zonder Zijn hulp en zegen, vaart niemand wel.

U kent vast wel de punten waar de SGP zich sterk voor maakt. Zij komt op voor het 

leven, het gezin en Israël. Ook is de SGP een voluit christelijke partij. De Bijbel is het 

betrouwbare Woord van God, gezaghebbend voor het leven en samenleven. Dat maakt 

de SGP uniek. En dat blijkt ook uit een summiere vergelijking met de 

verkiezingsprogramma’s van dertien andere partijen.

De SGP maakt het verschil!
Een vergelijking op speerpunten  

met andere partijen
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Verwijzingen naar christendom, christenen en de 
(joods)-christelijke traditie komen in de programma’s voor 
van SGP (24x), CU (10x), FvD (5x), CDA, PVV en JA21 (3x). 
Naast deze partijen besteden VVD en DENK enige woorden 
aan christen- of geloofsvervolging. In vrijwel alle verkie-
zingsprogramma’s is er aandacht voor religie en geloof in 
het algemeen. VVD, DENK en D66 vallen hier in positieve zin 
op, gevolgd door CU, PvdA, FvD en CDA. De SGP gebruikt 
het woord religie of religieus minder vaak. D66 uit zich vaak 
kritisch over religie en laat zelfs het woord ‘strengreligi-
euzen’ vallen. Zo profileert D66 zich wel als ‘strengseculiere’ 
partij. 50PLUS spant echter de kroon, want in haar program 
doet religie er helemaal niet meer toe.

HUWELIJK EN GEZIN
Het gezin wordt in alle 14 programma’s genoemd. Maar er 
is verschil! Bij FvD en 50PLUS blijft de teller op 1 steken, bij 
de SP op 2. Ook bij JA21, PvdD en DENK scoren gezinnen erg 
laag. SGP, CU en CDA profileren zich als gezinsvriendelijke 
partijen, in afnemende volgorde. Belangrijk is dat alleen 
de SGP het gezin baseert op het huwelijk van één man 
en één vrouw. Voor het CDA is een gezin elke duurzame 
samenlevingsvorm waarvan kinderen deel uitmaken, dus 
ook zogenoemde ‘regenbooggezinnen’. De CU spreekt zich 
op dit punt niet uit. Maar het verbaast wel dat CDA en CU 
het huwelijk alleen in verband brengen met kindhuwe-
lijken en huwelijkse dwang. Net als FvD en SP. Alsof het 
instituut huwelijk niet iets positiefs is en het verdedigen 
waard. Bijvoorbeeld tegen het bizarre idee van GroenLinks 
om ook polyamoureuze relaties als ‘huwelijk’ te erkennen. 
Deze partij promoot ook het meerouderschap, waarbij een 
kind met tot wel vier ouders te maken krijgt. D66, Groen-
Links, PvdA, PvdD en VVD tonen zich eveneens (warm) 
voorstander van deze zogenaamde ‘modernisering’ van het 
familierecht. SGP en CU wijzen zo’n wettelijke regeling af. 
CDA en CU pleiten wel voor het regelen van deelgezag voor 
pleeg- en stiefouders.

De VVD wil ‘religieuze huwelijken’ aanpakken: die mogen 
niet gesloten worden voordat sprake is van een burgerlijk 
huwelijk. Voor de SGP spreekt dit vanzelf, want trouwen doe 
je alleen in het gemeentehuis, niet in de kerk. Daar wordt 
een huwelijk bevestigd en ingezegend.

KINDEREN, MOEDERS EN VADERS
Afgaand op de programma’s mogen vooral kinderen zich in 
een warme belangstelling van politici verheugen, behalve 
dan bij 50PLUS, PVV, FvD en SP. Daartegenover staan CU, 
D66, PvdA en SGP. In het algemeen wordt het kind gezien 
als een kwetsbaar mens(je) dat beschermd en gesteund 
moet worden. Maar wie zou dat vooral moeten doen? Gaat 
de staat voorop? Nee, het gezin gaat aan de staat vooraf! 
Die notie brengt alleen de SGP tot uitdrukking.

Als het gaat om de zorg voor het kind, zijn vaders en 
moeders het eerst aan zet. Echter, de aandacht voor ouders 
is stukken minder in de verkiezingsprogramma’s: alleen 
SGP, CDA en CU, en in wat mindere mate de VVD, zien 
ouders echt staan. Belangstelling voor moeders en het 
moederschap tonen SGP, CU en D66. PvdA en VVD kennen 
enkel draagmoeders of meemoeders. De PvdD beperkt zich 
tot moeders van kalfjes, lammetjes en kittens en doet zo 
haar naam eer aan. ▸

In het kort:
•  SGP verwijst in haar programma 

het vaakst naar de Bijbel,
•  God is verdwenen uit het CDA- 

verkiezingsprogramma,
•  SGP is gezinspartij bij uitstek, CU 

een goede tweede,
•  Populistische partijen ‘vergeten’ het 

gezin, JA21 denkt er nog wel aan,
•  GL, D66, PvdD, PvdA, VVD steunen 

meerouderschap,
•  Alleen SGP baseert gezin op het 

huwelijk van één man en één vrouw.
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Vaders krijgen helaas enkel serieus aandacht van de SGP (10x), op afstand 
gevolgd door de VVD (4x). Veel van de andere partijen bekommeren zich 
blijkbaar niet over onze (vrijwel) vaderloze maatschappij.

BELASTINGEN GEZINSVRIENDELIJK?
De mate van waardering voor het gezin komt ook tot uitdrukking in ideeën 
over het belastingstelsel en de kindregelingen. Veel partijen wensen een 
hervorming en vereenvoudiging ervan. Maar bij de meeste partijen komt 
(de draagkracht van) het gezin daarbij niet in beeld. SGP, CU, JA21 en CDA 
willen wel een gezinsvriendelijker stelsel. De VVD duidelijk niet. Zij verhoogt 
de toch al hoge arbeidskorting. Rutte wil de kloof tussen een- en tweever-
dieners dus nóg groter maken.

Linkse partijen (SP, PvdD, PvdA, GL, DENK) willen de belasting voor kleine 
inkomens omlaag en die voor grootverdieners omhoog. Ook klinkt uit die 
hoek een pleidooi voor ‘gratis’ kinderopvang (betaald door de belastingbe-
taler). D66 en CU willen de toeslagen inruilen voor een verzilverbare basis-
korting, waarbij de CU wel rekent met de gezinsgrootte, D66 niet. Als enige 
bepleit de SGP een splitsingsstelsel met draagkrachtkorting voor gezinnen, 
rekening houdend met de gezinsomvang. De SGP wil ook de kinderbijslag 
en het kindgebonden budget fors verhogen, terwijl FvD deze wil afschaffen 
en vervangen door een fiscale kinderaftrek.

KORTOM: STEM SGP
Voorgaande inventarisatie maakt helder dat christenen die wensen dat 
in de Tweede Kamer een positief Bijbels getuigenis klinkt en het klassieke 
huwelijk en gezin ferm worden verdedigd, op 17 maart het beste SGP 
kunnen stemmen. 

Politiek met 
de Bijbel
Over het Schriftberoep in 
het publieke debat

Wie zich beroept op de Bijbel 
in het publieke debat merkt 
al snel dat er kortsluiting 
kan ontstaan. Godsdienstige 
argumenten verdragen zich niet 
met de scheiding van kerk en 
staat, zegt de een. Geloof is iets 
persoonlijks, daarom hoort het 
achter de voordeur thuis, zo vindt 
een ander. In welke situaties 
is citeren uit de Bijbel passend 
en wanneer is het wijzer om 
principiële overwegingen op een 
andere manier onder woorden te 
brengen? 

In dit boek geeft de auteur René 
Heij MA theologische handvatten 
voor het beroep op de Bijbel in de 
politiek.

Deze uitgave is te bestellen via de 
webwinkel van de SGP.

€ 9,95 (excl. verzendkosten)

Meer informatie
Op de website wi.sgp.nl treft u 
(binnenkort) meer bijdragen aan, 
waarin ook het rapport Keuzes in 
Kaart van het Centraal Planbureau 
(CPB) wordt toegelicht.



WAAR DE SGP VOOR GAAT

Andere partijen vinden de SGP-studio soms jaloersmakend. “Modern, 
zeg”, hoor je dan. Wij zijn ook blij met het succes, maar voor ons is het 
vooral een míddel. Het middel is enerzijds om het contact te zoeken en 
anderzijds om onze standpunten tot leven te brengen door de gesprekken. 

SGP wil meer nadruk op palliatieve zorg
Met passie verdedigt Diederik van Dijk (kandidaat 5 van onze lijst) de christelijke waarden waar de SGP voor staat en 
waarmee ook de hele Nederlandse samenleving gediend zou zijn. Over de rellen naar aanleiding van de avondklok zegt 
hij: “Hierin zien we dat opvoeding door ouders heel belangrijk is. Tal van kabinetten hebben uitgestraald dat je pas meetelt 
als je betaald werk doet en dat je de opvoeding ook wel aan ‘margrietje van de opvang’ kunt overlaten. Nee! Ouders zijn 
verantwoordelijk en dus onvervangbaar.” 

Het weekthema is ‘waardig ouder worden’. Daarvoor is Rob Bruntink te gast. Hij is als journalist expert in de palliatieve 
zorg. Samen met Van Dijk heeft hij het over de onevenwichtige verdeling van aandacht in Nederland, met veel nadruk 
op zaken als ‘euthanasie’ en ‘voltooid leven’. Bruntink: “In de achterliggende decennia is dit door lobbyen op de politieke 
agenda gezet. Uit onderzoek bleek dat slechts 0,18% van een onderzochte groep mógelijk hiervan gebruik zou willen 
maken. Dan kunnen we het beter over het sterven zelf hebben. Dat gaat iedereen aan.” 

Van Dijk wil meer bekendheid voor palliatieve zorg. “Er wordt gewerkt aan een euthanasieregeling voor jonge kinderen. Dat 
is de verkeerde volgorde. We moeten die kinderen optimale zorg kunnen bieden. Dáár moeten we aan werken.”

29 januari
Waardig 

ouder 
worden
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…zie je bij Studio SGP



SGP strijdt voor onderwijsvrijheid 
Een noviteit bij Studio SGP is het uitnodigen van een politieke concurrent om daarmee in debat te gaan over het 
weekthema. Roelof Bisschop bijt het spits af door een pittig gesprek met Lisa Westerveld van GroenLinks. Ze kruisen de 
degens over onderwijsvrijheid en genderdiversiteit. Westerveld maakt zich zorgen om de veiligheid van de kinderen die 
dan niet meer zichzelf kunnen zijn op zo’n school. Ze pleit ook voor een acceptatieplicht waardoor scholen geen mensen 
kunnen weren. Bisschop benadrukt dat de onderwijsvrijheid zó kan worden georganiseerd dat kinderen met respect 
omgaan met andersdenkenden en andersgeaarden. “Een acceptatieplicht is ongewenst, want die maakt de onderwijs-
vrijheid juist ongedaan. Je kunt dan je identiteit niet meer in je onderwijsprogramma vertalen.” De SGP hecht sterk aan 
de onderwijsvrijheid en Bisschop is er niet gerust op dat deze vrijheid onaangetast blijft. “Een identiteit moet geen sausje 
zijn wat je over de ‘staatspedagogiek’ giet, maar het moet in de kern van het onderwijs zitten. Alleen zo worden kinderen 
vertrouwd met de christelijke waarden.”

SGP wil een bescheiden Europese Unie
Op 12 februari gaan Kees van der Staaij en Kees Verhoeven van D66 in gesprek over de Europese Unie (EU). De eensge-
zindheid zit hem vooral in de voornamen, maar daarna lopen de meningen toch vaak uiteen. Verhoeven ziet in de EU een 
krachtig blok tegenover de economische machten elders in de wereld. Van der Staaij ziet dat ook, maar is beducht voor de 
macht van de EU. Het is als een oncontroleerbare sneeuwbal die met toenemende snelheid en omvang naar beneden rolt. 
Verhoeven vindt het geen probleem als de EU een steeds verdergaande eenheid nastreeft. We moeten kijken naar de Euro-
pese soevereiniteit en naar het grotere plaatje. “Er zijn grensoverschrijdende vraagstukken die op ons afkomen, zoals: het 
klimaat, migratie, digitalisering en de verandering van markten en machtsstromen. Juist om partij te kunnen bieden aan de 
VS en China moet de EU een krachtig blok vormen. Onze Kees heeft daar toch zijn bedenkingen bij. De SGP ziet dat de EU 
veel te veel bevoegdheden naar zich toetrekt. Soms lijkt dat op het eerste gezicht nog onschuldig, maar als later blijkt dat 
het voor de Nederlandse burger slecht uitpakt, kunnen we niet meer terug. De SGP pleit voor een afgeslankte unie die zich 
in de kern richt op de aanpak van grensoverschrijdende dingen. Een bescheiden Europa is beter voor de grote verschei-
denheid aan landen binnen deze samenwerking. 

SGP: energiebeleid moet realistisch zijn 
Het energievraagstuk is een van de belangrijkste verkiezingsthema’s volgens de Nederlander. Daarom heeft de SGP een 
gesprek tussen André Flach (kandidaat 4) en Remco de Boer. Hij is kenner op het gebied van de energietransitie. Bij ener-
gietransitie gaat het over de overgang naar het gebruik van duurzame energiebronnen. De Boer ziet het spanningsveld 
tussen de progressieve partijen die de snelheid van verduurzaming willen opstuwen en daartegenover de behoudende 
partijen die de haalbaarheid meer centraal stellen. Daarom benadrukt hij dat er een balans nodig is tussen enerzijds de nood-
zaak van ambitieuze doelen stellen om in actie te kunnen komen en anderzijds het wegblijven bij grote paniek en alarmisme 
die verkeerde beslissingen afdwingen. Een duurzamere wereld is niet maakbaar, maar we hebben wel een grote verantwoor-
delijkheid. De mens heeft een negatief effect op de aarde. We putten de energiebronnen uit. De SGP pleit voor nuchterheid, 
realisme en betaalbaarheid. Van elke Nederlander wordt een bijdrage gevraagd, maar wel met oog voor een rechtvaardige 
verdeling van de kosten. Flach: “We moeten allereerst besparen op energie die we niet nodig hebben. Vervolgens wil de 
SGP gebruikmaken van een breed boeket aan (innovatieve) oplossingen.” Kernenergie was lange tijd een taboe, maar nadat 
Chris Stoffer erover begon, zijn er de laatste jaren ook andere partijen die het overwegen. Is dit een keerpunt? 

5 februari
Onderwijs-

vrijheid

12 februari
Europa

19 februari
Energie & 
klimaat

Bekijk de uitzendingen en meer informatie op: sgp.nl/studio of via youtube.nl/sgpnieuws
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Word ook abonnee of geef een 
abonnement cadeau! 

Meld u aan vóór 31 maart 
en maak kans op een over-
nachti ng voor 1-4 personen 
bij B&B de Wekkpot in Putt en. 

Voor een abonnement betaalt u 
slechts 35 euro per jaar. 

Ga naar  www.jbgg.nl/daniel .

Daniël is hét blad voor de reformatorische jongere. 
Kent u Daniël al?



De zorg verdient extra veel aandacht. Vooral politici moeten goed 
luisteren naar wat er in de zorg leeft, daarom was een van onze grote 

online-evenementen het Zorgevenement. Kees van der Staaij ontmoette 
daar verschillende deskundigen en ervaringsdeskundigen.

Chris Stoffer legt 
een werkbezoek 

af aan Rijssen

Chris Stoffer ontmoet 
verschillende lokale 

ondernemers bij zijn 
regiotour over de Veluwe.

Een miniserie met Florian 
Pronk die in zijn eendje op 

bezoek gaat bij mensen die 
‘iets’ hebben met de SGP. 

Wat? Bekijk het op ons 
YouTubekanaal.

Bij de regiotour door de 
Drechtsteden bezoekt Chris 

Stoffer onder meer een 
plaatselijke ondernemer in 

Hendrik-Ido-Ambacht. 

Bij het bezoek aan 
de Veluwe wordt 

ook gezocht naar 
mogelijkheden om de 
bedrijvigheid in deze 

regio te stimuleren.

Roelof Bisschop gaat bij zijn 
regiotour door Zwartewaterland 

en Staphorst ook langs bij de 
plaatselijke ondernemers. In 
beeld is bijMarko in Hasselt.
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Door de pandemie is het 
zwaartepunt van de campagne op 
de digitale kanalen komen te liggen, 
maar ook daarbuiten zijn gesprekken 
soms mogelijk. Een kleine selectie 
van de activiteiten vindt u hier. Om 
nog meer van deze ontmoetingen te 
volgen, verwijzen wij naar:

sgp.nl/verkiezingen2021

Youtube.com/sgpnieuws

Instagram.com/sgpnieuws

Facebook.com/sgpnieuws

Twitter.com/sgpnieuws

Linkedin.com/company/ 
staatkundiggereformeerdepartij

Ook de afzonderlijke Kamerleden en 
kandidaten zijn vaak te volgen.

Op campagne 
met de SGP
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Stem op de 
‘eurorealistische’ 

partij!
Iedere stem telt. U maakt het verschil, ook voor het Europabeleid van de 
nieuwe Nederlandse regering. Kiest u voor een ‘Verenigde Staten van Europa’ 
of een samenwerking tussen 27 landen? De SGP wil een bescheiden EU.

door bert-jan ruissen 
Lid van het euroPeeS ParLement voor de SGP

Vast en zeker gaat u op onze 
mooie partij stemmen. 
Maar wellicht heeft u buren 

of vrienden die de verkiezingen 
wegwuiven: “Ach, politiek is één pot nat!”

Ik kan u verzekeren: er is ècht wat te 
kiezen, het maakt veel uit waar je op 
stemt. Bijvoorbeeld over Europa. Partijen 
zoals D66 willen in de Tweede Kamer 
nóg meer bevoegdheden en budgetten 
overdragen aan Brussel: een ‘Verenigde 
Staten van Europa’. 

De SGP staat juist op de rem: Nederland 
moet Nederland blijven; we moeten de 
Europese samenwerking niet overdrijven. 
Met een federaal Europa zijn heus niet 
plotsklaps alle problemen opgelost. Als 

Europarlementariër zie ik dat er juist veel 
misgaat in Brussel.

ER GAAT VEEL MIS
Kijk naar de coronavaccins: de Europese 
Commissie onderhandelde namens alle 
27 EU-landen. Ze kregen een lage prijs, 
maar zonder garantie op leveringen. Tja, 
dus vertrokken gewilde vaccins vanuit 
Nederlandse fabrieken naar niet-Euro-
pese landen die beter betalen…
 
Kijk naar de EU-commissaris die vorige 
maand naar Moskou reisde: hij wilde 
Rusland de les lezen, omdat oppositie-
kandidaat Navalny was vergiftigd en 
opgesloten. Maar de EU-commissaris liet 
zichzelf de les lezen: een afgang voor de 
EU!

Kijk naar de EU-belofte om de regeldruk 
niet te verzwaren: ondertussen stijgen de 
administratieve lasten door de Europese 
wetten…
Van veel grote beloftes komt dus weinig 
terecht. Dat is geen goede basis voor 
verdere uitbreiding, toch? 

‘EUROREALISTISCH’
U kunt ook kiezen voor een partij die 
eurorealistisch is. De SGP, inderdaad. 
We vinden dat Europese samenwerking 
voordelen biedt, zeker voor Nederland 
als handelsland. En als grootste handels-
blok ter wereld kunnen we andere 
landen aanspreken op mensenrechten, 
zoals vrijheid van geloof. 

Maar voor de SGP gaat een recordbegro-
ting met EU-belastingen en EU-staatsle-
ningen veel te ver. Zulke onrealistische 
voorstellen geven we geen steun, in 
de Tweede Kamer én in het Europees 
Parlement.

Laat Brussel eerst maar eens goed func-
tioneren. Tot die tijd, past de EU beschei-
denheid. Een bescheiden Europa is een 
beter Europa, vinden wij als SGP. 
Kiest u maar!

“Laat Brussel eerst 
maar eens goed 
functioneren.”
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STEMMEN VOOR LATER

Elke jongere heeft zijn of haar eigen uitdagingen. Als SGP-jon-
geren hebben we veel jongeren geportretteerd, elk vanuit hun 
eigen invalshoek. Neem nu Martijn. Als jonge boer maakt hij 
zich zorgen. Hij staat open voor innovatie, maar hij kan zich 
‘opvreten’ over mensen die zeggen dat hij de natuur kapot-
maakt. Of Niek die verpleegkunde studeert. Hij ziet schrijnende 
situaties van eenzame en dementerende ouderen die thuis 
zitten vanwege de overvolle verpleegtehuizen en de gesloten 
dagbestedingen. Lisanne, die duurzaamheid ziet als een 
Bijbelse opdracht en tegen ons wil zeggen: ‘heb genoeg!’ Want 
hoe meer we consumeren, hoe meer we van de aarde vragen.

KANSEN VOOR JONGEREN!

Allemaal mensen die we een gezicht willen geven. Gezamen-
lijk vormen zij de toekomst van Nederland. Daarin is wat ons 
betreft ruimte voor de boer om op een verantwoorde manier 
met zijn vee om te gaan. De boer die wil innoveren, maar 
waarvoor we moeten zorgen dat hij een goede prijs voor zijn 
producten krijgt. We geven Niek en de andere verpleegkun-
digen waardering voor het vele en goede werk dat ze doen, 
zodat jongeren zich met hun passie en roeping kunnen inzetten 
voor de medemens. En tegen Lisanne zeggen we: het hoeft 

inderdaad niet altijd méér. We moeten zorgvuldig omgaan met 
de kostbare schepping die we hebben ontvangen.

INVESTEREN IN EEN STUDIE

Waar zit de overeenkomst tussen deze jongeren? De meeste 
jongeren volgen een studie. Momenteel moeten veel jongeren 
daarvoor een flinke schuld opbouwen. Het geeft jongeren een 
blok aan hun been. Dat kunnen ze niet goed gebruiken, zeker 
niet als ze aan het begin van hun carrière staan en straks ook 
een huis moeten kopen. Wat de SGP(J) betreft, verhogen we 
de aanvullende beurs flink, zodat elke jongere op een goede 
manier kan studeren. Natuurlijk moet dat binnen een bepaalde 
termijn.

BETAALBARE WONING

Wat een huis betreft, moeten we de komende jaren vooral 
woningen bouwen voor starters. Kleiner en goedkoper. 
Momenteel zijn er al duizenden mensen zonder huis en als we 
niet oppassen, wordt dit de komende jaren alleen maar meer! 
En als er meer gebouwd wordt, zal de prijs van woningen waar-
schijnlijk vanzelf iets gaan dalen. Als we jongeren daadwerkelijk 
kansen willen geven, is een betaalbaar huis daar zeker een 
onderdeel van! 

Wat nu actueel is, staat in de politiek hoog op de agenda. 

Echter, we stemmen op 17 maart niet voor nu, maar we 

stemmen voor later. Keuzes die nu gemaakt worden, 

hebben grote invloed op de lange termijn. Daarom 

moeten we voldoende kansen creëren voor jongeren! De 

slogan van de jongerencampagne is daarom: 

#stemmenvoorlater#stemmenvoorlater..

DE JONGEREN
CAMPAGNE!

LIJST 11, 
NUMMER 11

We hebben elkaar nodig! Dus als 
u nog jongeren (of ouderen) kent, 
stimuleer ze vooral om te gaan kijken 
op de website stemmenvoorlater.nl! 
Op YouTube en andere sociale media 
zijn ook tal van jongerenactiviteiten 
te vinden. We voeren gezamenlijk 
campagne om het verhaal van de 
SGP breed te verspreiden. Samen 
optrekken, in vertrouwen, op hoop 
van Zegen!



KWALITEIT EN SERVICE STAAN BIJ ONS BOVENAAN!

Automatisering
Het automatiseren van processen d.m.v. 
robots
Licht- en krachtinstallatie
Aanleggen, veranderen en/of uitbreiden 
(LED) verlichting
Fabricage / montage
Kleine staalconstructies, frames, 
hekwerken, verdiepingsvloeren, 
transportbokken e.d.
Draai- en freeswerk
Assen, poelies, bussen, e.d.

Persluchtinstallatie
Aanleggen, veranderen en/of uitbreiden
Lassen
RVS, staal, ijzer, gietijzer, aluminium
Machinereparatie
Aanpassen, uitbreiden, repareren, 
ophe� en van storingen (elektrisch, 
pneumatisch, mechanisch)
Excenter- of frictiepersen
Repareren of reviseren

Transportstraat 21 - 23, 2861 DX  Bergambacht
Tel.nr: 06-50298488, fax: 0182-350096

Wij denken graag met u mee!
Neem vrijblijvend contact met ons op.

Badkamers
meer&

Veenweg 30 - Elspeet info@jufferstegelsensanitair.nl
Tel. 0577 - 491 423 www.jufferstegelsensanitair.nl

AANGESLOTEN BIJ:

tegels

VERZEKERINGEN VOOR

PARTICULIEREN      |      ZZP      |      MKB

‘duidelijk advies
voor het MKB’

Zuiderzeestraatweg 135c - 3849 AC Hierden - T 0341 - 45 13 60

Stakenbergweg 154 - 8075 RB Elspeet - M 06 - 51 15 75 52

herman@kantoorvandenberg.nl - kantoorvandenberg.nl



Actualiteiten en ontwikkelingen in politiek en samenleving 
door Menno de Bruyne, voorlichter Tweede Kamerfractie SGP
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Gelukkig zijn alle 
stemmen al geteld...

…en dat geeft, bij alle begrijpelijke drukte, een heleboel Rust.



Advertentie A4  met wit marge

Albert Plesmanstraat 2 | 3772 MN Barneveld | 0342 421 653 | www.vanommeren-fa.nl

• Hypotheek voor starter, 
doorstromer of oversluiter

• Woningverhuur hypotheek

• Hypotheek voor ondernemer 
vanaf 1 jaar zelfstandig

• Hypotheek zonder verzekering

• Overwaarde hypotheek voor 60+

Van Ommeren Financieel Adviesbureau

FINANCIEEL ADVIESBUREAU

�  Onafhankelijk 
 advies

�  Verantwoord 
 en voordelig

� Deskundig en      
 oplossingsgericht oplossingsgericht

Uw hypotheek 
goed, snel en 

voordelig geregeld?

Voor passend � nancieel advies! Bel 0342 421653


